
Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 10. dubna 2019 v ČRo od 13.00 hod, zasedací 

                          místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2    

 

 

Přítomni: Jiří Vejvoda, Miroslav Dittrich, místopředsedové Rady ČRo, Vítězslav Jandák, Zdeněk 

Mahdal, Tomáš Kňourek, Jan Krůta, členové Rady ČRo 

Omluveni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Ivan Vodochodský, Petr Arenberger, členové 

Rady ČRo 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu ČRo 

 

 

1. Zahájení   

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 27. 3. 2019 

 

3. Veřejná debata, zadání analýzy – nové informace 

 

4. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Měsíční informace GŘ – březen 2019 

- Různé 

 

5. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

6. Různé  

 

 

1) Zahájení – J. Vejvoda zahájil jednání, omluvil předsedkyni Rady, která je nemocná. Program 

dnešního jednání byl schválen a místopředseda přivítal nově zvoleného člena Rady ČRo, pana Jana 

Krůtu. 

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 27. 3. 2019 – předložený návrh zápisu byl bez 

připomínek. 

 

 

3) Veřejná debata, zadání analýzy – M. Dittrich informoval o přípravách veřejné debaty Rady ČRo na 

téma  „Věda – nevěda, aneb má současná věda dostatečný prostor ve veřejnoprávních 

médiích?“, která se bude konat 17. 4. 2019 od 16.00 hod v  Galerii Vinohradská. Pozvání do 

debaty přijali - Pavel Jungwirth, fyzikální chemik, popularizátor vědy, Miroslav Bobek, 

přírodovědec, publicista, ředitel pražské ZOO, Jaromír Šrámek, předseda Českého klubu 

skeptiků Sisyfos, Claire Klingenberg, Český klub skeptiků Sisyfos a Daniel Stach, ČT, 

moderátor pořadu Hyde Park Civilizace, z ČRo se debaty zúčastní David Šťáhlavský a Petr 

Sobotka. V první části debaty budou mít slovo hosté, v  druhé části bude i prostor pro dotazy 

z publika. T. Kňourek dodal, že by v publiku měli být i zástupci alternativních metod.  

M. Dittrich dále informoval o stavu zadání nové analýzy Rady ČRo na téma Pluralita a 

rozmanitost v pořadech ČRo, nyní se řeší dotazy účastníků, kteří se o zakázku ucházejí, oddělení 

veřejných zakázek ČRo připravuje podmínky minitendru, který bude v nejbližších dnech vyhlášen.   

 

 

4) Setkání s vedením ČRo 13.30, Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu ČRo 

- Měsíční informace GŘ – březen 2019 – J. Hošna na úvod omluvil z jednání generálního ředitele, 

který je na zasedání EBU v zahraničí, J. Havel a J. Menger jsou zdravotně indisponováni.  



Z měsíčních informací GŘ vyzdvihl 35. ročník festivalu Prix Bohemia Radio, který proběhl velmi 

úspěšně, zájem o festival roste a zaujal více návštěvníků, o čemž se mohla Rada na místě přesvědčit. 

Vedení ČRo mrzelo, že na veřejnou debatu o vulgarizmech nepřijeli zástupci RRTV, ač byli zváni.  

J. Hošna dále připomněl debatu v Senátu na téma nezávislost veřejnoprávních médií, která se konala 

v pondělí 8. 4., vedení rozhlasu do panelu nebylo pozváno, proto se generální ředitel debaty nezúčastnil. 

Debata dle jeho názoru nebyla vyvážená, hosté se vyjadřovali velmi jednostranně, zazněly i útoky na 

vedení ČRo, rozhlas ještě zváží, zda nezareaguje právní cestou.  Upozornil, že rozhlas plánuje v červnu 

tohoto roku vlastní akci na půdě Senátu, kde by chtěl prezentovat výsledky analýzy EBU Peer to Peer, 

která hodnotila Český rozhlas, s účastní významného zahraničního hosta. 

J. Vejvoda velmi kladně ohodnotil letošní festival PBR, kterému se dostalo uznání a pochvaly od 

významných osobností i zahraničních hostů. M. Dittrich ocenil debatu o vulgarizmech, i když se jí 

nezúčastnili zástupci RRTV, dle jeho názoru byla velmi úspěšná a zajímavá. V. Jandák navrhl iniciovat 

schůzku se zástupci RRTV, v současné době spolupráce s Radou ČRo není dobrá. 

T. Kňourek se dotázal na průzkum veřejného mínění na téma - rozdělená společnost, J. Hošna upřesnil, 

že se jedná o výzkum sociologického ústavu pro stanici Radiožurnál na různá témata z konkrétních 

oblastí života občanů a má mapovat názory české společnosti.  

- Různé – T. Kňourek požádal J. Hošnu o spolupráci při organizaci veřejné debaty Rady na téma věda 

příští týden, ten přislíbil pomoc při výrobě pozvánky s grafickým oddělením ČRo, propagaci v budově 

rozhlasu, informace v publicistice a seznam novinářů, které by mohla oslovit tajemnice Rady.  

 

 

5) Stížnosti a podněty posluchačů – tajemnice Rady informovala o stížnostech, ke kterým Rada 

dostala vyjádření vedení rozhlasu a které by se mohly projednávat na dubnové veřejné schůzi. 

Připomněla stížnost pana I. Trojana, která byla na minulé veřejné schůzi odložena a poslala radním 

odkaz na rozhovor, který byl předmětem stížnosti.  J. Vejvoda vyzval přítomné, aby si rozhovor 

poslechli, a na příštím jednání předsednictva Rady jej mohli zhodnotit.   

 

6) Různé – Z. Mahdal informoval přítomné o semináři v Senátu s názvem „Nezávislost veřejnoprávních 

médií v ČR“, který se konal v pondělí 8. dubna  2019 a kterého se zúčastnil spolu s předsedkyní Rady.  

 

J. Vejvoda zahájil debatu ohledně výjezdního zasedání Rady 29. 5. 2019 do RS Ústí nad Labem, přítomní 

radní se shodli na dvoudenním zasedání, odjezd je plánován na úterý 28. 5. okolo 14 hod od budovy 

ČRo, po příjezdu do Ústí nad Labem bude následovat prohlídka studia a popř. ještě kulturní program (dle 

doporučení ředitele RS Ústí nad Labem). Ve středu 29. 5. bude od 10.00 hod jednání předsednictva Rady 

v budově regionálního studia a v 15.00 hod veřejná schůze v jeho zahradě, v případě nepřízně počasí by 

se jednání přesunulo do budovy.  Tajemnice Rady zajistí ubytování a dopravu mikrobusem.  

 

 

Nejbližší termíny jednání předsednictva Rady ČRo v roce 2019: 

 

 

 

Duben                     st              24. 4.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Květen         st              15. 5.  13.00 jednání předsednictva 

  29. 5.  10.00 jednání předsednictva + 15.00 veřejná schůze – RS Ústí nad 

                                                                                                                      Labem 
 

Červen                    st              12. 6.  13.00 jednání předsednictva 

  26. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  



Ověřovatel:  Jiří Vejvoda 


